
کتور که این روز ها مدیرعامل و سرمربی  آرمان ملی: باشگاه ترا
ندارد در بازار نقل و انتقالات تحرکات زیادی دارد. 

   شکایت؟
کرات سایر باشگاه ها  ک از مذا مدیرعامل باشگاه آلومینیوم ارا
کرد. محمد رجائیان  با عوامل تیم فوتبال آلومینیوم انتقاد 
کرات باشگاه های لیگ برتری با بازیکنان و  با انتقاد از مذا
ک اظهار داشت: همه مربیان  مربیان تیم فوتبال آلومینیوم ارا
و بازیکنانی که قرارداد دارند، در اختیار باشگاه هستند و هر 
باشگاهی که برای جذب آنها اقدام می کند، بر اساس ساختار 
کره کنند.  حرفه ای باشگاه ها باید با مدیران باشگاه آنها مذا
لی پشت این اتفاقات وجود دارد،  وی با بیان اینکه مافیای دلا
عنوان کرد: باشگاه های ما عنوان »فرهنگی - ورزشی« را یدک 
می کشند و تعداد زیادی از آنها مجوز حرفه ای هم گرفته اند. 
کره کنند. با این  باشگاه ها می توانند با مربی یا بازیکن آزاد مذا
گر این بازیکن یا مربی تحت قرارداد یک باشگاه باشد،  حال ا
کره کند. یکی  هیچ مدیر برنامه یا مدیرعاملی حق ندارد با او مذا
کراتی خارج از ادبیات عرف و حرفه ای با اعضای  دو باشگاه، مذا
ک  تیم آلومینیوم داشته اند. مدیرعامل باشگاه آلومینیوم ارا
کتور  کره باشگاه ترا درباره شنیده شدن اخباری پیرامون مذا
تبریز با مجتبی حسینی خاطرنشان کرد: متأسفانه شنیده ها 
که مدیرعامل و سرمربی  که یک باشگاه  کی از این است  حا
گر  کره کرده که کاملاً غیرحرفه ای است. ا ندارد، با حسینی مذا
کرات انجام شده است، حتماً از باشگاه  مطمئن شویم این مذا
فوق شکایت می کنیم. رجائیان در مورد اقدام سایر باشگاه ها 
برای جذب بازیکنان آلومینیوم به تسنیم گفت: پرسپولیس 
از روز اول برای جذب یکی از بازیکنان ما نامه نگاری کرد و یک 
روز درمیان با رضا درویش در تماس هستیم. مجتبی حسینی 
باید بازیکنان موردنیاز خودش را معرفی کند و منتظر هستیم 
که تکلیف حسینی مشخص شود. مدیران باشگاه سپاهان هم 

به صورت رسمی برای جذب بازیکن با ما صحبت کرده اند و هر 
دو باشگاه، اصول حرفه ای و اخلاقی را رعایت کرده اند. وی درباره 
زمان مشخص شدن وضعیت ادامه یا قطع همکاری با سرمربی 
ک تصریح کرد: برخی از اعضای هیات مدیره درگیر  آلومینیوم ارا
مسائل انتخاباتی هستند. در هیات مدیره باید برای فصل بعد 
به جمع بندی برسیم و نشستی با مجتبی حسینی داشته باشیم 

تا طرفین درباره خواسته های خود صحبت کنند. 
   وضعیت پرسپولیسی ها 

کره با  علیرضا بیرانوند پس از جدایی از پرسپولیس و مذا
کتور، در حال حاضر در تعطیلات به سر می برد و هنوز تکلیفش  ترا
به صورت قطعی مشخص نشده است. بیرانوند که به خاطر کسر 
بخشی از قراردادش از سوی باشگاه دلخور بود و بلافاصله پس 
از پایان مهلت باشگاه قراردادش را فسخ کرد؛ با وجود پیشنهاد 
کتور، همچنان به فکر بازگشت به پرسپولیس  سنگین باشگاه ترا
بوده و پالس هایی در این زمینه ارسال کرده است. او که پیش تر 
تمایل خودش را ابراز کرده بود به تازگی نیز برای بازگشت به 
پرسپولیس تلاش هایی را آغاز کرده است. شنیده های خبرنگار 
کی از آن است که این بازیکن بعد  تسنیم از نزدیکان بیرانوند حا
کتوری ها، پیش نویس قرارداد دو ساله را مانند  کره با ترا از مذا
ترابی و اسماعیلی فر امضا کرده و همین موضوع کار او برای 
بازگشت به پرسپولیس را با پیچیدگی های زیادی همراه کرده 
است. دانیال اسماعیلی فر نیز که گفته می شود پیش نویس 
کتور امضا کرده به تازگی بار دیگر با  قراردادی دو ساله با ترا
کره شده و در تلاش است  مسئولان باشگاه پرسپولیس وارد مذا
گاه در  تا بار دیگر با سرخپوشان تهرانی به توافق برسد. یک مقام آ
کره مجدد با دانیال  باشگاه پرسپولیس در گفت و گو با تسنیم مذا
اسماعیلی فر را تأیید کرد. با توجه به قانون جدید سازمان لیگ و 
ممنوعیت قرارداد بالای یک سال برای بازیکنان بالای 30 سال، 
گفته می شود دانیال اسماعیلی فر و بیرانوند امیدوارند پیش 

کتور مشکلی برای شان ایجاد نکنند  نویس امضا شده با باشگاه ترا
و بتوانند بار دیگر به پرسپولیس بپیوندند. همه این اتفاقات هم 
درباره بیرانوند و هم درباره اسماعیلی فر در شرایطی است که آنها 
کتور دچار مشکل  کره و پیش نویس امضا شده با ترا بابت مذا
نشوند. این موضوع اصلی ترین چالش پیش روی دروازه بان و 
مدافع فصل گذشته پرسپولیس است. ابعاد حقوقی این ماجرا 
می تواند گربیانگیر این دو شود و به همین دلیل طرفین در حال 

بررسی این موضوع است. 
کنش سرپرست     وا

کتور گفت: برای انتخاب  سرپرست مدیرعاملی باشگاه ترا
سرمربی تیم سه گزینه داریم که هم داخلی هستند و هم خارجی. 
سعید مظفری زاده در گفت وگو با تسنیم درباره ادعای مدیرعامل 
کتور با مجتبی حسینی  کره باشگاه ترا ک مبنی بر مذا آلومینیوم ارا
و تهدید او به شکایت از باشگاه تبریزی اظهار داشت: اولاً ما هیچ 
کره ای با حسینی نداشتیم. از مدیرعامل باشگاه آلومینیوم  مذا
که عضو هیات رئیسه سازمان لیگ است قطعاً این انتظار می رود 
که نسبت به قوانین بیشتر از سایرین اشراف داشته باشد. لازم 
به یادآوری است که قوانین مربوط به نقل وانتقالات که مربوط 
به بازیکنان است، مشمول مربیان فوتبال نمی شود. بنابراین 
کره ای با حسنی نداشتیم،  کید می کنم ما هیچ مذا ضمن اینکه تأ
کره با بازیکنان ارتباطی به مربیان  باید بگویم که ممنوعیت مذا
ندارد. انتظار می رود عزیزان قبل از اینکه موضوعی را بیان کنند، 
از صحت و سقم آن اطلاع کسب کنند و نسبت به قوانین هم 
اشراف داشته باشند. وی در مورد جلسه هیات مدیره باشگاه 
کتور پس از جلسه زنوزی با تعدادی از هواداران تصریح کرد:  ترا
تعدادی از هواداران بعد از اینکه به دیدار آقای زنوزی آمدند 
کتور را داشتند. به رغم مشکلاتی که  درخواست بازگشت او به ترا
هنوز پابرجاست و انتظار داریم نمایندگان استانی پیگیر حق 
و حقوق باشگاه باشند که عمده آنهم حق پخش تلویزیونی و 
پخش مستقیم بازی هاست؛ آقای زنوزی برای اینکه نگرانی و 
دغدغه مردم آذربایجان را رفع کند همان شب دستور جلسه 
آنلاین هیات مدیره را داد. در آن جلسه بعد از اینکه من گزارشات 
گذاری باشگاه را ارائه کردم، زنوزی و هیات مدیره  مربوط به روند وا
که برای انتخاب سرمربی و جذب  به بنده مأموریت دادند 
کتور  بازیکنان وارد کار شوم. سرپرست مدیرعاملی باشگاه ترا
کنش به اینکه از دیوید بتونی به عنوان یکی از گزینه های  در وا
کتور نام برده می شود، گفت: گزینه های مان را محدود  اصلی ترا
کردیم. سه گزینه داریم که هم داخلی هستند و هم خارجی. از 
بین این گزینه ها ان شاءا... چند روز آینده بعد از بررسی نهایی، 
سرمربی مان را انتخاب می کنیم. مظفری زاده راجع به رونمایی 
کتور نیز تصریح کرد: ما در مورد بازیکنان  از بازیکنان جدید ترا
از همه گزینه های مربیگری نظر گرفتیم. لیست بازیکنان را هم 
در اختیارشان قرار دادیم. ضمن اینکه با بررسی تیم فنی فصل 
گذشته و نقاط ضعف مان اقدام به جذب بازیکنان کردیم. وی 
کتور  درباره آخرین وضعیت حمید مطهری و اینکه جدایی او از ترا
قطعی است، گفت: مطهری یک سال دیگر با ما قرارداد دارد و 
منتظریم در اولین فرصت با او بنشینیم و صحبت کنیم. مطهری 
به هر حال طی این مدت خالصانه و صمیمانه با ما همکاری 

کردند و ان شاءا... در جلسه ای با او صحبت خواهیم کرد. 
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باشگاهی بدون مدیرعامل و سرمربی

کتور در نقل و انتقالات  تحرکات زیاد ترا

اسپالتی تا جام جهانی روی  
نیمکت آتزوری

در اولین دیدار دور یک هشتم نهایی یورو ۲0۲۴ 
دو تیم سوئیس و ایتالیا برابر هم به میدان رفتند 
که این دیدار با برتری دو بر صفر سوئیس پایان 
یافت. در حالی که زمزمه های برکناری لوچانو 
اسپالتی به گوش می رسید این مربی اعلام کرد 
می خواهد به کارش در تیم ملی ایتالیا ادامه دهد. 
حال رئیس فدراسیون فوتبال ایتالیا در نشستی 
خبری از ادامه کار اسپالتی خبر داد. گابریله 
گراوینا در این باره گفت: »من خوشبین هستم. 
حل مسائل بدون تعریف پروژه ای بلندمدت یا 
زیر فشار قراردادن مربیان و بازیکنان، نشدنی 
است. باید با هم مسئولیت را پذیرا شد. اسپالتی 
از اعتماد ما برخوردار است و باید هم از اعتماد ما 
برخوردار باشد. او باید کارش را بکند زیرا ۶0 روز 

دیگر لیگ ملت ها شروع خواهد شد.«

ویژه

مدیران باشگاه شباب الاهلی 
عنوان  به  را  سوسا  پائولو 
سرمربی جدید خود برگزیدند. 
سوسا خیلی زود باید تیمش 
را که سعید عزت اللهی ستاره 
ملی پوش ایرانی هم در آن 
حضور دارد آماده مصاف با 

کند. سپاهان 

کنفدراسیون فوتبال آسیا در 
شرایطی تولد سیدحسین را 
تبریک گفته که باشگاه استقلال 
برخلاف رویه همیشگی خود در 
این خصوص اقدامی نکرد و این 
مسأله انبوهی از شایعات را درباره 
ح  جدایی کاپیتان آبی ها مطر

کرده است. 

وز عکاسان به  بامداد دیر
جای تمرکز روی 22 بازیکنی که 
قرار بود به میدان بروند، روی 
لیونل مسی که نیمکت نشین 
بود تمرکز داشتند. گفته شده 
مسی حتی کفش هایش را هم 
نپوشیده بود. در واقع نام مسی 

در فهرست بازی نبود. 

ت
شــ

س نو
عک

        مسی   سرمربی تولد

گفتوگو

رحمان رضایی مربی تیم ملی فوتبال ایران از 
همگروهی با تیم هایی که در قرعه کشی با آنها 
برخوردیم راضی است ولی عقیده دارد این گروه 

به هیچ وجه آسان نیست. 
   در خصوص قرعه کشی انجام شده و 
همگروهی با تیم هایی مانند ازبکستان و قطر 

و چند تیم دیگر چه صحبتی دارید؟
حضور  و  گرفته ایم  قرار  سختی  گروه  در 
تیم هایی مانند قطر با دو قهرمانی و تیمی مانند 
ازبکستان در گروه مان نشان می دهد که ما در 
گروه راحتی قرار نگرفته ایم اما به هر حال ما تیم 
ایران هستیم و حتماً همه می دانند که ایران 
همیشه یکی از مدعیان بوده و باز هم برای صعود 
به جام جهانی با قرار گرفتن در جمع تیم های 
سید یک حرف های بسیاری برای گفتن خواهد 

داشت. 
   اما قبول دارید که به طور مثال گروه ژاپن 

سخت تر از گروه ما است. 
گروه  از  ژاپن  گروه  شاید  دارم  قبول  بله 
ما دشوارتر باشد اما با وجود این گروه راحتی 
وجود ندارد چون فاصله تیم ها به لحاظ فنی به 
همدیگر نزدیک شده و همه تیم ها حتی مدعیان 

برای صعود کار راحتی پیش رو ندارند. 
   از این هراس ندارید که کار ما برای صعود 

به تیم سوم کشیده شود؟
قطر دو بار قهرمان شده و این مسأله اصلاً 
تصادفی نبوده است ضمن اینکه ازبکستان هم 
در این سال ها رشد بسیار زیادی داشته است 
اما اطمینان داشته باشید که آن قدر قدرتمند 

ظاهر می شویم. 
   تیم امارات هم گاهی برای ما مشکل ساز 

بوده، به این حریف از این زاویه فکر کرده اید؟
که  همان طور  و  نیست  بدی  تیم  امارات 
گفتم تیم هایی مانند اردن و عمان و حتی خود 
فلسطین هم واقعاً تیم های سرسختی هستند و 
حتی دیدیم قطعاً تیمی مانند فلسطین هم گاهی 
مشکل ساز شده است چون شرایط تیم ها در 
فوتبال آسیا واقعاً فرق کرده است. در این بین مثلاً 
گر ما از ده کیلومتر، شش کیلومتر را رفته بودیم  ا
تیم های دیگر پشت سر ما به عدد پنج رسیده اند 
یعنی به ما خیلی نزدیک شده اند به همین دلیل 

مثل گذشته دیگر حاشیه امنیت نداریم. 
   یکی از انتقاداتی که به تیم ما وارد می شود 
روند بسیار کند جوانگرایی در تیم ملی ایران 

است، چرا این رویه بهبود پیدا نمی کند؟
باید در این موضوع واقع بین باشیم و به این 
نکته بپردازیم با اینکه جوانگرایی بسیار خوب 
است اما باید این امر امکانش فراهم باشد که 
انجامش دهیم. ما برای پیدا کردن چند پدیده 
خوب و جوان در لیگ مان چند بازیکن خوب 
سراغ داریم؟ در پست مهاجم و هافبک خوب و 
جوان نیز به تعداد انگشتان یک دست پدیده 
نداریم. گفتن جوانگرایی خیلی ساده است اما در 
این خصوص قادر نیستیم بی گدار به آب بزنیم. 

رضایی: 
در گروه سختی

 قرار گرفته ایم

شکایت نامزد ریاست دوومیدانی  
به دیوان عدالت اداری

دوومیدانی  فدراسیون  انتخابات  ایسنا: 
دوشنبه ۱۱ تیر برگزار می شود و در این راستا 
هشت نامزد انتخاباتی برای احراز پست ریاست 
این فدراسیون تایید صلاحیت نهایی شده اند، 
اما مهدی مبینی که کاندیدا شده بود، امکان 
حضور در مجمع انتخاباتی را ندارد و به همین 
دلیل روز یکشنبه، دهم تیر به دیوان عدالت 
اداری شکایت کرده است. مبینی در مورد شکایت 
خود به دیوان عدالت اداری به ایسنا گفت: با 
هماهنگی معاون وزیر از سرپرستی فدراسیون 
استعفا دادم و در استعفایم هم قید کردم که قصد 
حضور در انتخابات را دارم. کارشناس وزارتخانه 
هستم و سابقه مدیریتی من هم مشخص است. 
سلسله مراتب را رعایت کرده ام. سابقه ۴0 ساله 
در این رشته دارم، قهرمان ملی این رشته هستم 
و تخصصم دوومیدانی است. به همین دلیل 
از سرپرستی فدراسیون استعفا دادم و ثبت 
نام کردم. کمیسیون تطبیق شرایط مدیریتی و 
نهادهای نظارتی هم من را تایید کردند بنابراین 
به معنی این است که کار قانونی و با هماهنگی 
انجام داده ام. به چه دلیل نباید در این انتخابات 
شرکت کنم؟ دلیلش باید مشخص شود. امروز 
شکایتم را تقدیم دیوان عدالت اداری کردم. 

دلیلش را بیاورند تا قانع شوم. 

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
کت الهامی درباره آخرین وضعیت تیم فوتبال  تسنیم: سا
نساجی مازندران و ادامه همکاری اش با این تیم اظهار داشت: 
باید ببینیم آیا رضا حدادیان مالک نساجی تیمداری می کند یا 
نه. الان زمان مناسبی نیست درباره آینده کاری صحبت کنم. 
من با یکی دو تیم صحبت کرده ام، ولی باید دید در روزهای آینده 
چه اتفاقاتی می افتد. وی در ادامه افزود: من نسبت به هوداران 
نساجی تعهد دارم و از آن طرف هم مهندس حدادیان حضور 
دارد. امیدوارم اتفاقات خوبی برای مردم قائمشهر بیفتد. در این 
مدت با حدادیان و بایندریان، مدیرعامل باشگاه صحبتی انجام 
نداده ام و نمی دانم قرار است چه تصمیم هایی گرفته شود. من 
گر شرایط حدادیان برای ادامه تیمداری  بحثی با نساجی ندارم، ا
مهیا باشد، حرفی نیست، چرا که من با حدادیان به نساجی 
آمدم و کار را جلو بردم. امیدوارم مسئولان جلو بیایند و فکری 

به حال نساجی کنند. 

بیــنالمــلل
  ایلکای گوندوگان در پی برتری ۲ بر صفر تیم ملی فوتبال 
آلمان مقابل دانمارک در مرحله یک هشتم نهایی یورو ۲0۲۴ و 
صعود به دور بعد این رقابت ها گفت: این یک بازی به یادماندنی 
بود. راستش به نوعی بازی عجیب و بسیار فشرده ای بود و ما 
کمی خوش شانس هم بودیم. دانمارک در تمام طول بازی بسیار 
خوب دفاع کرد، اما ما شایسته پیروزی بودیم. هافبک پیشین 
دورتموند و کاپیتان تیم ملی فوتبال آلمان همچنین با اشاره به 
جو خوبی که هواداران آلمان در ورزشگاه سیگنال ایدوناپارک 
وست فالن ایجاد کردند، صحبت های خود را اینطور ادامه داد: 
جو فوق العاد ه ای بود. وقتی سرود ملی مان پخش می شد، واقعاً 

می شد احساس کرد که جمعیت آماده حمایت از ما هستند.  
کین، سرمربی تیم ملی فوتبال سوئیس پس از    مورات یا
گردانش برابر ایتالیا و صعود به مرحله یک  پیروزی ۲ بر صفر شا
چهارم نهایی یورو ۲0۲۴، گفت: یک بازی بسیار مهم را بردیم و 
این همان چیزی است اهمیت دارد. اتفاقاتی که از فردا به بعد 
خ خواهند داد، متفاوت خواهد بود. بله ما بردیم اما به نظرم  ر
شیوه بازی مان مهمتر بود. ما در تک تک نقاط زمین بر بازی 
مسلط بودیم و در زمان های مناسب گل زدیم. با تمام این ها 

نمی خواهم  من  اما 
خیلی به دوردست ها 
کین  خیره شویم. یا
درباره حرکتش پس 

از بازی برای - وقتی با 
کف دست به تیر دروازه 
 - زد  ضربه ای  تیمش 
گفت: آن تیر بعد از آنکه از 

حریف جلو افتاده بودیم، 
ما را از دردسر نجات داد. خیلی خوش شانس 

بودیم که توپ به تیر دروازه خورد. برای بردن 
بازی مقابل تیم های بزرگ به کمی شانس 
هم نیاز دارید. خوشبختانه تیر دروازه 

امشب همان جایی بود که باید می بود. 

برای بازی در »اسکرا« بسیار هیجان زده هستم 

؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟

پشت خط زن تیم ملی والیبال ایران از 
پیوستن به تیم اسکرا برای فصل جدید ابراز 
کرد به دنبال بهترین  خوشحالی و عنوان 
نتیجه ممکن در فصل جدید است. تیم ملی 
از مسابقات لیگ  آخرین هفته  ایران در 
کرد.  کسب  ملت های والیبال دو پیروزی 
گرچه ایران در تمام رقابت ها کمتر از حد  ا
اد،  انتظار عمل کرد، اما امین اسماعیل نژ
عملکرد  بلهاتوف،  اسکرا  جدید  مهاجم 
کنون منتظر شروع  بسیار خوبی داشت. او ا
او  است.  لهستان  باشگاهی  رقابت های 
درباره حضور در اسکرا گفت: مطمئن هستم 
نتیجه  یک  به  می توانیم  هم  با  همه  که 

واقعاً خوب در فصل جدید برسیم. امین 
اسماعیل نژاد بعد از حضوری کوتاه مدت در 
ایتالیا، تصمیم به حضور در لیگ قدرتمند 
گرفته است. این بازیکن ایرانی،  لهستان 
برای اولین بار در فصل ۲0۲۴- ۲0۲3 تصمیم 
گرفت در خارج از کشور بازی کند و راهی تیم 
ورونا ایتالیا شد و از فصل جدید در اسکرا 
بازی خواهد کرد. اسماعیل نژاد در ۱۲ بازی 
لیگ ملت های والیبال ۱۹۵ امتیاز از جمله 
۱۸ دفاع و ۱0 امتیاز سرویس به دست آورد. 
او در بخش بعدی صحبت هایش افزود: 
باید اعتراف کنم که در مورد فصلی که قرار 
است در اسکرا سپری کنم بسیار هیجان زده 

هستم. امیدوارم هرچه زودتر آن را شروع 
کنیم. یکی از باتجربه ترین و بهترین تیم های 
لیگ است و امیدوارم بهترین نتیجه ممکن 
را به دست بیاوریم. اسماعیل نژاد دومین 
ایرانی تاریخ اسکرا خواهد بود. اولین نفر 
تیم  این  برای  که  بود  پور  عبادی  میلاد 
که  اینجاست  جالب  کرد.  بازی  لهستانی 
عبادی پور نیز به لیگ لهستان بازخواهد 
گشت و برای نوروید بازی خواهد کرد. بازیکن 
ایرانی درباره نقش عبادی پور در پیوستنش 
به اسکرا افزود: بله، قبل از امضای قرارداد 
با میلاد صحبت کردم. او چیزهای خوبی 
در مورد شهر و خود باشگاه به من گفت. 

که من حتی بیشتر از قبل  این باعث شد 
بخواهم در آنجا بازی کنم. امین اسماعیل 
نژاد در پایان درباره همکاری با گئورگه کرتو 
)سرمربی فعلی اسلوونی( گفت: گئورگه کرتو 
مربی بسیار با تجربه ای است. علاوه بر این، 
او دوست داشتنی است و من فکر می کنم 
که او هر بازیکنی را فوق العاده خوب درک 
می کند. امیدوارم همراه با او و سایر اعضای 
تیم این فصل را به یکی از بهترین ها برای 
باشگاه خود تبدیل کنیم. قرار است تمرینات 
این تیم برای فصل جدید از ماه آینده شروع 
شود و حریف اول اسکرا برای فصل جدید 

تیم اولشتین خواهد بود. 

کربکندی پیشکسوت فوتبال اصفهان می گوید در  رسول 
صورت قطعیت خروج ژوزه مورایس از تیم فوتبال سپاهان 
احتمال ادامه همکاری ستاره های فصل گذشته این تیم افزایش 

پیدا می کند. 
   درخواست سرمربی 

رسول کربکندی در گفت وگو با تسنیم، در مورد درخواست 
جدایی مورایس از سپاهان و احتمال جدایی وی، اظهار داشت: 
در اینکه آمدن مربی جدید زمان بر است و هر فرد جدیدی در 
تیم حاضر شود برای شناخت نیاز به زمان دارد، بحثی نیست. 
از طرف دیگر قرارداد مورایس سه ساله بود که یک سال آن باقی 
گر فسخ قرارداد از سوی باشگاه بود، طبیعتاً هزینه  مانده است و ا
زیادی در پی داشت. حالا که خود مورایس درخواست جدایی 

داده است، باید از این فرصت استفاده کرد. 
   عملکرد 

وی در ادامه افزود: نباید فراموش کرد که در جام حذفی 
تیم های بزرگ حذف شده بودند. تیم مورایس در سال دوم با 
۱۱ اختلاف امتیاز در رتبه سوم قرار گرفت و در سال اول هم که 

سرنوشت کار در دست خودشان بود با یک تساوی 
مقابل ملوان قهرمانی را از دست دادند. به 

نظرم با توجه به شرایط، امکانات، هواداران، 
بودجه و سرمایه گذاری سپاهان، عملکرد 
صرف  به  و  نیست  قبول  قابل  مورایس 
قهرمانی در جام حذفی موفقیت زیادی 

به دست نیاورد. 
   گزینه ها 

پیشکسوت فوتبال اصفهان راجع به گزینه های احتمالی 
هدایت سپاهان مانند محرم نویدکیا و جواد نکونام تصریح کرد: 
من از اینکه باشگاه چه سیاست یا تصمیمی دارد، بی اطلاعم. آنها 
کیفیت و باانگیزه  دو مسیر پیش رو دارند یا باید مربی خارجی با
گر قرار به جذب مربی  جذب کنند یا یک مربی ایرانی. به نظرم ا
ایرانی باشد محرم نویدکیا به دلیل شناخت از باشگاه، آشنایی 
با بازیکنان و مقبولیت در اصفهان بهترین گزینه است. »برخی 
ستاره های سپاهان دارای بند جدایی هستند و کار باشگاه 
اصفهانی برای بستن تیم قدرتمند برای لیگ نخبگان سخت  
کنش به طرح این موضوع خاطر نشان کرد:  می شود. ، وی در وا
من مواردی شنیدم که شاید با جدایی مورایس 
برخی ستاره های سپاهان در این تیم بمانند، 
چون ستاره های سپاهان مبلغ قرارداد بالایی 
دارند و به موقع هم آن را دریافت می کنند و 
گر اختلافی با مورایس داشتند حالا با رفتن  ا
این سرمربی پرتغالی، بدشان نمی آید که در 

جمع طلایی پوشان بمانند. 
کامی     نا

کربکندی راجع به اینکه چرا سپاهان 
طی دو فصل گذشته در کسب مقام 
کام بود، گفت:  قهرمانی لیگ برتر نا

با این تیمی که سپاهان داشت به نظرم توقع در لیگ ایران از آنها 
کسب مقام قهرمانی بود. پرسپولیس نسبت به سپاهان مهره 
کمتری داشت، اما چون همدل تر و تیم تر بود به قهرمانی رسید. 
بنابراین گرانقیمت تر بودن دلیلی بر قهرمانی نیست. باید در 
دفاع مرکزی بازیکنان بهتری جذب شوند و از گزینه های خارجی 
خوب بهره بگیرند. وی درباره چرایی عملکرد بد سپاهان در 
کید کرد: این موضوع  جذب بازیکنان خارجی طی فصول اخیر، تأ
مورد اعتراض هواداران سپاهان هم بود. چرا در نیم فصل و سال 
کیفیت خارجی جذب شوند،  گذشته به جای اینکه بازیکنان با
شرایط اینطور پیش رفت؟ نقش دلال ها فوق العاده تأثیرگذار بود. 

   نقش انتخابات در سپاهان 
»بعد از برگزاری چهاردهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری، 
احتمال تغییرات مدیران میانی و همچنین کارخانه فولاد به 
تبعیت از آن مدیر باشگاه سپاهان وجود دارد. این موضوع آیا 
برای سپاهان در کوران رقابت ها مشکل ساز نیست؟«، بازیکن 
کنش به این پرسش نیز  پیشین تیم ملی فوتبال کشورمان در وا
اظهار داشت: ورزش در کارخانه فولاد مبارکه و باشگاه سپاهان 
تعریف خودش را دارد. بودجه و امکانات مناسب است و حتی 
با تغییر مدیر بعید است که در مسیر آن تغییری ایجاد شود، 
همان طور که سال گذشته با تغییر دو مدیر همین روند ادامه کرد، 
مگر اینکه در کل، دیدگاه های ورزشی کارخانه و باشگاه تغییر کند، 
اما با این ورزشگاه، فشار هوادار و... بعید است در عملکرد باشگاه 

تغییری ایجاد شود. 

 نکونام حرف های زیادی
 برای گفتن دارد 

قرارداد نکونام با باشگاه استقلال تمدید شد. از نظر من تمدید 
با نکونام اتفاق خوبی بود و او قطعاً در آینده حرف های زیادی 
برای گفتن خواهد داشت. او شناخت کافی را از لیگ ایران دارد 
و امیدوارم این بار باهوش تر عمل کند. جواد نکونام یک مربی 
با انگیزه و باتجربه است. هیچ مربی مانند او در فصل گذشته 
نمی توانست مقابل مشکلاتی از جمله کمبود بازیکن یا درگیری 
با مدیرعامل سابق را کنترل کند. او شناخت خوبی روی بازیکنان 
استقلال دارد و قطعاً فصل آینده حرف های زیادی برای گفتن 
کید دارم موضوع  خواهد داشت. چیزی که من سال ها به آن تا
ثبات در تیم است. از نظر من هلدینگ خلیج فارس در فصل 
آینده باید گام های بزرگی بردارد و به خوبی تیم استقلال را برای 
حضور قدرتمند در فصل آینده آماده کند. مدیریت باشگاه باید 
روی تمدید قرارداد ها بیش ترین تمرکز را داشته باشند. نکونام به 
خوبی روی نقاط ضعف تیم اشراف دارد. از نظر من استقلال به 
یک وینگر دونده و در کنار آن به یک مهاجم شش دانگ نیاز دارد 
که ما فصل گذشته  که به خوبی از موقعیت ها استفاده کند، چرا
بزرگ ترین مشکل تیم در بحث گلزنی بود و در برخی بازی ها به 
دلیل فرصت سوزی امتیازات لازم را از دست دادیم. خرید یک 
طراح و بازیساز که تیم را رو به جلو ببرد بسیار مهم است. در کنار 
کسب نتیجه استقلال نیازمند ارائه بازی های جذاب نیز است. 
باید برخلاف فصول گذشته ما یک تیم قوی هم روی نیمکت 
داشته باشیم تا در صورت مصدومیت بازیکنان سریعاً جایگزین 
داشته باشیم. امیدوارم مدیریت باشگاه در این کار به نکونام 
کمک کند. ورود کمک داور ویدئویی یک خواسته بزرگ از سوی 
فوتبال دوستان است. این کار باعث می شود که فساد در فوتبال 
کمتر شود و دست کسانی که در مهندسی لیگ نقش داشتند، 
کوتاه شود. با ورود VAR ضریب اشتباهات داوری همانند 
بسیاری از لیگ های مطرح کمتر خواهد شد. برای کشوری که 
وسعت بالا و فرهنگ غنی دارد این کمبودها بسیار وجهه بدی 
دارد. در همه جای دنیا این تکنولوژی وجود دارد، اما در کشور ما 
کمتر آن را دیدیم. در خصوص وضعیت تیم ملی نیز باید بگویم 
همواره در قرعه کشی ها خوش شانس بودیم و این برای ما امتیاز 
مثبتی بود که در گروه مرگ قرار نگرفتیم. ما شانس بسیار خوبی 
برای صعود خواهیم داشت و امیدوارم که کادرفنی تیم ملی برای 
آماده سازی بازیکنان از هیچ اقدامی دریغ نکنند و روی خطوط 
مختلف به خوبی کار کنند و برنامه ریزی دقیقی داشته باشند. ما 
قطعا می توانیم در جام جهانی ۲0۲۶ حضور داشته باشیم به شرط 
اینکه برنامه داشته باشیم. در صورت نداشتن برنامه قطعا ما 
حتی در این گروه هم به مشکل خواهیم خورد. بزرگ ترین شانس 
که با این شرایط احتمالاً  ما قرار نگرفتن در گروه مرگ بود، چرا
مقابل تیم هایی، چون ژاپن و استرالیا به مشکل می خوردیم. 

امیدوارم که با صعود به جام جهانی دل هواداران شاد شود. 

کربکندی: شاید با جدایی مورایس برخی ستاره های سپاهان در این تیم بمانند

علیلطیفی
کارشناسفوتبال


